

which are a special responsibility of a specialized agency except in agreement with the executive head of that agency;

5. *Requests* the Secretary-General to report to each session of the Economic and Social Council on the measures which he has taken in compliance with the terms of the present resolution;

6. *Recommends* to the Economic and Social Council that it review at each session the actions taken under the present resolution and, when necessary, formulate recommendations concerning policy and budgetary action required by the General Assembly to carry on the functions instituted by the present resolution.

*Hundred and seventieth plenary meeting,
4 December 1948.*

201 (III). Training for apprentices and technical workers

The General Assembly

Requests the International Labour Organisation to :

Examine, in consultation with the United Nations and its regional economic commissions, the most appropriate arrangements for facilitating the admission to the world's centres of training for apprentices and technical workers of qualified persons from countries which suffer from a lack of technicians and specialists necessary to the development of their national economy; and

Report to the Economic and Social Council as early as possible on the action taken.

*Hundred and seventieth plenary meeting,
4 December 1948.*

202 (III). The problem of wasting food in certain countries

The General Assembly,

1. *Bearing in mind* the resolutions¹ of the General Assembly and of the Economic and Social Council and the reports of the specialized agencies, particularly of the Food and Agriculture Organization,² on the question of shortages of foodstuffs,

¹ See General Assembly resolution 45 (I), and Economic and Social Council resolutions 103 (VI) and 140 (VII).

² See documents E/613, E/660 and E/817.

à la compétence spéciale d'une institution spécialisée qu'avec l'assentiment du directeur de cette institution;

5. *Invite* le Secrétaire général à rendre compte à chaque session du Conseil économique et social des mesures qu'il aura adoptées en exécution des termes de la présente résolution;

6. *Recommande* au Conseil économique et social d'examiner à chacune de ses sessions les mesures prises en vertu de la présente résolution et, lorsque cela sera nécessaire, de formuler des recommandations sur la politique et les dispositions budgétaires jugées nécessaires par l'Assemblée générale pour l'accomplissement des fonctions instituées par la présente résolution.

*Cent-soixante-dixième séance plénière,
le 4 décembre 1948.*

201 (III). Formation d'apprentis et de techniciens

L'Assemblée générale

Invite l'Organisation internationale du Travail à :

Examiner, en consultation avec l'Organisation des Nations Unies et ses commissions économiques régionales, les dispositions les plus propres à faciliter l'admission, dans les centres d'apprentissage et les centres de formation professionnelle du monde entier, de personnes qualifiées provenant de pays qui manquent de techniciens et de spécialistes nécessaires au développement de leur économie nationale, et à

Présenter dès que possible au Conseil économique et social un rapport sur les mesures prises à cet égard.

*Cent-soixante-dixième séance plénière,
le 4 décembre 1948.*

202 (III). Question du gaspillage des denrées alimentaires dans certains pays

L'Assemblée générale,

1. *Tenant compte* des résolutions¹ de l'Assemblée générale et du Conseil économique et social, ainsi que des rapports des institutions spécialisées, notamment de l'Organisation pour l'alimentation et l'agriculture², sur la question de la pénurie des denrées alimentaires,

¹ Voir la résolution 45 (I) de l'Assemblée générale et les résolutions 103 (VI) et 140 (VII) du Conseil économique et social.

² Voir les documents E/613, E/660 et E/817.